
Referat Skovlund/Ansager udviklingsråd 4. oktober 2022 

Fraværende Søren og Inge 

 

1) Bordet rundt: 

Bjarne: Der er aftalt møde d. 13.10.2022 mellem grundejerforeningen ved Kvie Sø, Varde 

Kommune og deltagelse af UVR Skovlund/Ansager. Udviklingsrådet ser et potentiale ved at 

styrke samarbejdet og højne informationsniveauet omkring Kvie Sø. 

Finn: 17 medarbejder fra Varde Kommune har den 4.10.2022 været på byvandring i Ansager, 

det var en positiv oplevelse, og de synes vi havde en dejlig by og natur. 

Marianne: Dejligt at der er gang i Optimisterne i Ansager gen, flot arbejde de har lavet med 

Revyen. 

Peter: Skoven, byparken og Brugs grunden arbejdes der videre med. Borger foreningen i 

Skovlund har modtaget en skrivelse fra Varde Kommune omkring julebelysningen. Der holdes 

møde hvor det drøftes, men der drosles ned også for signalværdien, er den umildbare 

holdning. Måske der kan komme en alternativ løsning på banen. 

Kristian: Sponsorløb for Skovlund friskole er blevet afholdt. De fik samlet over 85.000 kr. ind – 

stor ros herfra. 

Børne Symbo- en del af helhedsplanen Skovlund, har inviteret UVR til åben skole den 

3.11.2022.Vi takker for invitationen og deltager selvfølgelig.   

2) FUR: 

Fælles efterårsmøde mellem Varde Kommune og udviklingsrådene er den 1.12.2022 og emnet 

er bosætning og grøn energi. 

Der ønskes at bibeholde fordelingen af møder/busmøder med plan & teknik udvalget. Det er 

vigtig at der mellem UVR, byudvikling og andre er en tæt dialog med Varde Kommune løbende. 

3) Stemmeværksdagen  

Fra Skovlund/Ansager udviklingsråd og de deltagende foreninger, skal der lyde en stor tak for 

opbakningen og deltagelse til Stemmeværksdagen søndag den 18 september. TAK SKOVLUND 

– TAK ANSAGER selvom vejret var blandet blev der gang i et væld af aktiviteter. Dejligt var det 

at vi kunne samles omkring, sang, andagt, trylleri, fiskeri, stenmaling, bål aktiviteter og 

historien i naturen. Vi tør godt love at det kalder på en gentagelse i 2023, datoen bliver den 

27.8.2023.  

Fra UVR skal lyde en stor tak til de deltagende foreninger – det har været en positiv fornøjelse 

med jeres opbakning og engement. De deltagende foreninger var: 



KFUM Skovlund, FDF Ansager, Ansager Kirke/Menighedsråd, Ansager Natur/kultur forening, 

Ansager Børneklub, Lodsejerforeningen, Grindsted sportsfiskerforening, Ansager Arkiv, 

Demensgruppen, Ansager Plejecenter. 

4) Indland turisme 

Der arbejdes stadig med projektet, dog nu i en lidt anden for. I UVR tænker vi det vil være en 

stor gevinst for vores område hvis vi kunne samle de lokale aktøren. Vi skal finde en måde hvor 

vi kan oplyse vores turister om hvad de kan opleve og hvor de kan spise her i vores område. Vi 

har i Skovlund/Ansager rigtig mange overnatninger.  

5) Økonomi  

Pr. 1.10.2022 skal der ikke længere betales minus renter på kontoen. Der er ca. 45.000 kr. der 

kan disponeres over. Vi gør opmærksom på at der kan søges midler. Har man et projekt med 

udvikling modtager UVR gerne en ansøgning 

6) Ansager Skole 

UVR bakker op om at bevarer overbygningen i Ansager. Det vil være modstridende i forhold til 

det store arbejde lokalbefolkningen og lokale ildsjæle lægger i bosætningsstrategier, hvis 

overbygningen lukker. 

 

Kommende møder: 8.11.2022 kl. 19-22 og 13.12.2022 kl. 18-22 

Referent: Marianne Ahlers 


